
 

 

 

Folketingets Sundheds- og Ældreudvalg har den 18. oktober 2017 stillet følgende 

spørgsmål nr. 89 (Alm. del) til ældreministeren, som hermed besvares.   

 

Spørgsmål nr. 89:  

”Ministeren bedes i forlængelse af samrådet i Sundheds- og Ældreudvalget den 10. 

oktober 2017 (jf. SUU alm. del – samrådsspørgsmål A, B og C) oplyse, hvad ministe-

rens holdning er til, at der er uforbrugte midler til klippekortsordningen for hjemme-

hjælpsmodtagere. Ministeren bedes samtidig oplyse, om det er vigtigt for ministeren, 

at de uforbrugte midler fra klippekortsordningen for hjemmehjælpsmodtager anven-

des?” 

 

Svar: 

 

Jeg er ærgerlig over, at kommunerne i 2015 og 2016 ikke har fået brugt alle midlerne, 

som de har fået i tilskud fra klippekortspuljen til de svageste hjemmehjælpsmodta-

gere i de pågældende år. Men jeg kan oplyse, at kommunerne har valgt at overføre 

langt hovedparten af de uforbrugte midler til det efterfølgende år. Det er jeg glad for, 

for jeg synes, at det er meget bedre, at midlerne fortsat kommer de svageste hjem-

mehjælpsmodtagere til gode fremfor, at de tilbagebetales.  
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